
Reactie op concept subsidieregeling restantvoorraden vuurwerk en wijziging RACT 

Algemeen: 

• Zoals bekend is bij kenners, maar helaas niet voldoende bij het grote publiek, kan door de 

overheid toegelaten en dus legaal consumentenvuurwerk bij gebruik volgens aanwijzingen 

geen ernstige overlast, schade en zwaar letsel veroorzaken. De algemene mening is dat 

vuurwerk te veel overlast, schade en letsel veroorzaakt. Ernstige overlast, grote schade en 

zwaar letsel kunnen echter alleen veroorzaakt worden door illegaal vuurwerk. Illegaal 

vuurwerk, dat al verboden is, maar nog steeds gemakkelijk via social media en andere 

kanalen te koop is. Illegaal vuurwerk met de kracht van een handgranaat. Illegaal vuurwerk 

dat door gewetenloze criminelen wordt verkocht aan 14 jarige scholieren die het vervolgens 

vanuit hun rugzak doorverkopen aan medescholieren. Hoewel de politie veel doet aan 

handhaving op illegaal vuurwerk en ieder jaar vele tonnen uit het circuit haalt is dit slecht het 

topje van de ijsberg en zou dit geïntensiveerd moeten worden tot er in Nederland geen 

illegaal vuurwerk meer te koop is. Door deze stroom weg te nemen en juist de regulier 

handel via officieel gekeurde en gecertificeerde ondernemingen zal de grootste problematiek 

verholpen worden. Daarnaast zien wij dat de verhuftering van de maatschappij bij elk 

(grootschalig) evenement problemen oplevert. De schuld daarvan bij het middel neerleggen 

wat gebruikt wordt in plaats van de personen die zich misdragen is de omgekeerde wereld.   

 

• Dat legaal consumentenvuurwerk bij verkeerd gebruik ook letsel kan veroorzaken is waar. Uit 

de statistieken van Veiligheid.nl blijkt wel dat het aantal gewonden op de SEH in de 

afgelopen 8 jaar gehalveerd is! De verbetering is gevolg van betere voorlichting en betere 

acceptatie van gebruik van de vuurwerkbril, beter instructie van het personeel in de winkels 

en bewustzijn bij gebruikers. Hier valt nog veel winst te behalen omdat minder dan 40% van 

de afstekers een vuurwerkbril draagt. Al enkele jaren wordt daar campagne door gevoerd. 

Krachtig zou zijn als de overheid samen met importeurs de handen ineen zouden slaan.  

 

• Volgens deze statistieken wordt 20% van het letsel veroorzaakt door illegaal vuurwerk. 

Omdat lang niet iedereen durft te melden dat de oorzaak illegaal vuurwerk is, zal het 

werkelijke percentage veel hoger zijn. Reden voor meer en betere handhaving op illegaal 

vuurwerk. 

 

• Als u nagaat dat er ongeveer 150 Miljoen lontjes in Nederland worden aangestoken is de 

kans op letsel 150000000/385=0,0000026. Of per 100000 inwoners van NL 

17000000/385*100000=0,226.  
In 2018 werden 638000 mensen op de SEH behandeld. Dat is per 100000 inwoners dus 3900,00. Hiermee willen 

wij niet bagatelliseren, maar wel nuanceren.  
 

• Illegaal vuurwerk is de grootste veroorzaker van overlast, schade en letsel. Illegaal vuurwerk 

schaadt het imago van legaal consumentenvuurwerk, waar miljoenen Nederlanders tijdens 

de jaarwisseling samen met familie en vrienden onder het genot van een oliebol en een 

glaasje champagne in hun eigen straat van genieten. 

 

• De te verbieden vuurwerk artikelen zijn consumentenvuurwerk artikelen die CE gekeurd zijn 

en voldoen aan alle Europese en Nederlandse regels. CAT F2 vuurwerk artikelen zijn volgens 

de Europese richtlijn 2013/29 EC: 



categorie  F2:  vuurwerk  dat  weinig  gevaar  en  een  laag geluidsniveau  oplevert  en  
bestemd  is  voor  gebruik  buitenshuis  in  een  afgebakende  plaats; 

 

• Op 12 07 2019 was in een persbericht van de Rijksoverheid onder meer te lezen dat CAT F3 

vuurwerk verboden zou moeten zijn. Dit is in zoverre op tijd bekend geworden bij de branche 

dat zij nog de gelegenheid had om deze artikelen zoveel mogelijk te verkopen. De door de 

vuurwerkbranche geleden schade door restvoorraden is door de timing van deze  

bekendmaking beperkt gebleven. 

• In hetzelfde persbericht was te lezen dat de traditie jaarwisseling behouden blijft. Daarom 

blijft F1 en F2 vuurwerk, zoals knalvuurwerk, siervuurwerk en vuurpijlen beschikbaar voor 

consumenten.  

• 21 11 2019 zijn moties aangenomen om single shots en (zware) vuurpijlen en (zwaar) 

knalvuurwerk te verbieden voor consumenten. 

• 18 12 2019 Brief van Minister Grapperhaus met aankondiging verbod op alle single shots en 

onderzoek naar vuurpijlen en zwaar knal vuurwerk. Met deze aankondiging kan de branche 

weinig aanvangen. Natuurlijk worden er geen nieuwe single shots en vuurpijlen in China 

besteld, maar het is te laat om deze artikelen op een nette manier uit te verkopen. De folders 

liggen al een maand bij de consumenten, prijzen zijn al vastgesteld en bekendgemaakt etc. 

Hierdoor lijdt de branche dus grote schade. 

• Als begin 2020 ook een verbod op vuurpijlen en knalvuurwerk wordt aangekondigd rekent de 

branche op een redelijke vergoedingsregeling. Immers al deze artikelen moeten uiterlijk 01 

12 2020 uit Nederland verdwenen zijn. Die redelijke vergoeding is er niet gekomen. 

• Dat voor het uitlopen van deze artikelen geen uitverkoop periode gegeven wordt is 

opmerkelijk. Een importverbod met de mogelijkheid van 1 jaar uitverkoop periode voor de 

betreffende artikelen zou niet meer dan reëel zijn. Met name omdat één verkoopseizoen 

vóór het verbod de verplichting van vuurpijl lanceerstandaards aanbieden bij elke transactie 

in het leven geroepen is.   

 

De overheid en de branche zitten nu met een aantal uitdagingen: 

Voorraden 

Er ligt nog veel te verbieden vuurwerk bij de vuurwerkwinkels.  

• Als het vuurwerk nog in de ongeopende originele ADR transportverpakking zit mag het 

teruggehaald worden door de importeur. 

• Vaak is het vuurwerk al uitgepakt en ligt in de bufferbewaarplaats. Dit vuurwerk mag alleen 

opgehaald worden in een speciale door TNO gekeurde stalen kist (PyroPack), en dan nog 

alleen als er voor het vuurwerk dat in de PyroPack vervoerd moet worden 

autorisatienummers door TNO zijn afgegeven. Dit maakt het terughalen van vuurwerk 

lastiger en duurder.  

• Al dit opgehaalde vuurwerk moet bij de importeur gesorteerd worden. Er is vuurwerk dat in 

het buitenland verkocht kan worden en vuurwerk dat niet verkocht kan worden in het 

buitenland. Bijvoorbeeld omdat er geen Lagergruppezuordnungsnummer is. Deze nummers 

moeten in Duitsland bij BAM aangevraagd worden en BAM heeft momenteel een 

achterstand van maanden. 



• Vervolgens moeten er verkoopbare pakketten van gemaakt worden. Het vuurwerk en de 

pakketten moeten voorzien worden van stickers met gebruiksaanwijzing in de taal van het 

land waar het verkocht moet worden. Dit is tijdrovend en zo kostbaar dat voor sommige 

artikelen de kostprijs onacceptabel hoog zou zijn. Immers, vergelijkbare artikelen zijn al op 

de Duitse markt aanwezig. Zonder hoge kosten kunnen deze artikelen dus niet zomaar 

verkoht worden in het buitenland.  

• Vervolgens moet dit vuurwerk in het buitenland opgeslagen worden omdat het per 01 12 

2020 niet meer in Nederland mag liggen. Dit levert extra transportkosten en huurkosten op. 

De termijn voor opslag in Nederland is onacceptabel. Indien sommige artikelen wel verkocht 

kunnen worden in het buitenland zal het nog jaren duren voordat deze voorraden weg zijn.  

• Bij de importeurs liggen ook nog aanzienlijke hoeveelheden vuurwerk welke. In totaal gaat 

het om ongeveer 1,2 miljoen kilo. Ook dit vuurwerk moet geschikt gemaakt worden voor 

verkoop in het buitenland. De beste verkoopkansen bieden Duitsland en België. Ook hier 

weer het probleem met de Lagergruppezuordnungsnummers en juiste en correcte teksten 

die niet voor alle artikelen beschikbaar zijn. Daarnaast zijn sommige artikelen helemaal niet 

toegestaan in andere landen.  

• Voor de verkoop van het te verbieden vuurwerk in Duitsland en België denken we ongeveer 

8 jaar nodig te hebben. Het gaat immers om een enorme hoeveelheid die extra op de Duitse 

en Belgische markt komt. Daar is niet voldoende vraag naar dit soort artikelen. 

• Wat rest als oplossing voor sommige artikelen is vernietigen. De kosten daarvan zijn zeer 

hoog. In Nederland zijn daarvoor op het moment geen vergunningen verleend. De minister 

stelde dat het vernietigen slechts € 3,-  per ton kost. In werkelijkheid is dit echter 1200 keer 

zoveel (!!!)  Overigens gerekend zonder kosten voor transport.  

Tegenstelling:  

• In 2016 werden Romeinse kaarsen verboden in Nederland, omdat destijds gedacht werd dat 

dit gevaarlijk vuurwerk is en bij verkeerd gebruik (uit de hand schieten) veel (oog)letsel zou 

opleveren. De overheid heeft toen een subsidieregeling opgezet om winkeliers en importeurs 

te vergoeden voor hun voorraden en de transport en vernietigingskosten van de Romeinse 

kaarsen. De overheid wilde perse voorkomen dat het Nederlandse gevaarlijke vuurwerk in 

Duisland of België verkocht zou worden. 

• Nu moeten we van de overheid dit “gevaarlijke” vuurwerk juist in Duitsland en België gaan 

verkopen. Duitse en Belgische burgers mogen dus wel overlast, schade en letsel oplopen 

door het te verbieden vuurwerk? 

• Door vuurwerktoerisme zal een aanzienlijk deel van het in Duitsland en België te verkopen 

verboden vuurwerk weer terug komen in Nederland en door Nederlanders afgestoken 

worden. Omdat er op de Nederlandse markt een vacuüm in de vraag ontstaat zullen meer 

Nederlanders dan voorheen vuurwerk in België en Duitsland gaan kopen. Er zijn immers geen 

single shots, vuurpijlen en knalvuurwerk meer te koop in Nederland. Deze geliefde artikelen 

zullen en masse in Duitsland en België gehaald worden en in Nederland afgestoken worden. 

Niet alleen de verboden vuurpijlen en single shots worden in het buitenland gehaald, maar 

ook allerlei andere artikelen die in Nederland verboden zijn, zoals flashbangers, Romeins 

kaarsen en minipijlen. Natuurlijk mag je als Nederlander geen verboden vuurwerk in 

Nederland invoeren. Je mag echter ook maar beperkt legaal consumentenvuurwerk in 

Nederland invoeren. 

▪  Je mag maximaal 25KG bruto per auto importeren.  

▪ Je  moet de import vooraf gemeld hebben bij ILenT.  



▪ Je moet bij meer dan 25KG ook een vrachtbrief hebben die aan de eisen 

voldoet, waaruit blijkt dat de bestemming een opslag is met toestemming 

voor meer dan 25KG vuurwerk.  

▪ Omdat er aan de grens nauwelijks wordt gecontroleerd is de pakkans zeer 

klein. Deze regels worden dan ook massaal overtreden. De huidige 

voorgenomen verboden zijn dus een wassen neus die pas over een aantal 

jaren echt effect zal sorteren. 

Lanceer standaarden verplichting:  

• Door de overheid is ons gevraagd om voldoende goedgekeurde lanceerstandaarden 

beschikbaar te hebben. Na het eerste jaar hebben wij daarom ruim voldoende bijgekocht. Nu 

hebben wij dus een enorme voorraad aan lanceerstandaarden waar we niets meer mee 

kunnen doen. Deze zijn onverkoopbaar in het buitenland. Winkeliers krijgen de 

lanceerstandaarden vergoed, maar importeurs en groothandels niet. Wij vragen alsnog om 

vergoeding van de lanceerstandaarden plus voor de voorraden van het op te korte termijn 

verboden vuurwerk voor importeurs.  

 

Alternatieve oplossing: 

• Een redelijke oplossing voor al deze problemen is een jaar uitverkoop, dus de verboden in 

laten gaan per 01 12 2021. Dan heeft de hele branche de mogelijkheid om de te verbieden 

artikelen grotendeels uit te verkopen en worden veel problemen opgelost. Er zal geen 

restvoorraad meer bij de winkeliers zijn, er zal nauwelijks nog restvoorraad bij de importeurs 

zijn. (wel de lanceerstandaarden) We hoeven ons als Nederland niet te schamen dat we ons 

“gevaarlijke” vuurwerk dumpen op de Duitse en Belgische markt. 

 

Artikelsgewijze benadering: 

• Artikel 2: Importeurs zijn ook vuurwerkondernemers. De regeling voorziet niet in de afvoer 

van restvoorraden van de importeurs. Als de overheid te laat een verbod aankondigt en dit 

jaar wil laten ingaan, dan moeten de importeurs ook vergoed worden. Moeilijk verkoopbare 

voorraden, extra kosten voor de verkoop in het buitenland en vergoeding voor de 

lanceerstandaarden. 

 

• Artikel 3: De subsidie voor het ophalen en doorverkopen van restantvoorraden is veel te 

laag. Er is niet gedacht aan de voorraden van de importeurs zelf. Die moeten nu ook 

aangepast en verplaatst worden voor moeizame verkoop in het buitenland. 

 

• Artikel 4: Subsidie plafond is veel te laag. Werkelijke kosten zijn veel hoger voor de 

importeurs en groothandels. De berekening is reeds aan de overheid gepresenteerd door de 

Belangenvereniging Pyrotechniek Nederland (BPN). 

 

• Artikel 5: De subsidieplafonds zijn verkeerd vastgesteld. Ook hier is niet de berekening van de 

BPN gevolgd. 

 



• Artikel 6: lid 3: De vergoeding voor de activiteiten is veel te laag. Hier kunnen importeurs niet 

aan meewerken. De kosten zijn veel hoger dan de vergoeding. 

 

• Artikel 9:  Er zijn diverse vuurwerkwinkels waar de opslag van artikelen niet op de 

verkooplocatie is. De importeur verzorgt de opslag door het jaar heen omdat deze 

ondernemers de ruimte nodig zijn voor andere doeleinden. De door de groothandel 

opgeslagen goederen zouden meegenomen moeten worden.  

Wij hopen op voortschrijdende inzichten omtrent het nemen van beslissingen over zowel deze 

subsidieregeling als op het beleid omtrent deze verboden producttypes.   

Broekhoff Vuurwerk.   

 

 


